

國立中興大學法政學院優秀研究生畢業論文獎遴選辦法
Regulations for the Selection of the Outstanding Graduate Thesis Award of the
College of Law and Politics, National Chung Hsing University

113年12月25日院務會議通過

Approved by the College Affairs Meeting on December 25, 2024

114年10月20日院務會議修正（第2條）

Amended (Article 2) by the College Affairs Meeting on October 20, 2025

第一條 為鼓勵本院研究生優秀畢業論文寫作，特訂定本辦法。

Article 1 These regulations are established to encourage outstanding graduate thesis writing among students of the College.

第二條 本院各教學單位可推薦獲獎人數為法律學系四名、國際政治研究所二名、國家政策與公共事務研究所二名、教師專業發展研究所一名、亞洲與中國研究英語碩士學位學程一名、**全球事務研究跨洲碩士學位學程一名**。

Article 2 The number of nominees recommended by each academic unit of the College shall be as follows: four from the Department of Law, two from the Graduate Institute of International Politics, two from the Graduate Institute of National Policy and Public Affairs, one from the Graduate Institute of Professional Development for Educators, and one from the International Master Program in Aisa and China Studies, **one from the Transcontinental International Master Program**,.

第三條 被推薦者須為當學年度畢業生，論文須為通過學位考試之畢業論文，並展現創新性、學術價值與應用潛力。

Article 3 Nominees must be graduates of the current academic year. Their theses must have passed the degree examination and demonstrate innovation, academic value, and potential for application.

第四條 本院各教學單位得自訂辦法，並於每年十月三十一日前，填送「國立中興大學法政學院優秀研究生畢業論文獎推薦表」（後附）送院。

Article 4 Each academic unit of the College shall complete and submit the “Outstanding Graduate Thesis Award Recommendation Form of the College of Law and Politics, National Chung Hsing University” (attached) to the College before October 31 each year.

第五條 本院每年公告年度優秀研究生畢業論文獎獲獎及指導教授名單，並頒予中英文獎狀，以資表揚。

Article 5 The College shall annually announce the list of recipients of the Outstanding Graduate Thesis Award and their thesis advisors. Recipients will be presented with certificates of merit in both

第六條 本辦法經院務會議通過後實施，修正時亦同。

Article 6 These regulations shall take effect upon approval by the College Affairs Meeting. Amendments shall follow the same procedure.

【In case of any dispute, the explanation should be based in the Chinese version. 】

國立中興大學法政學院優秀研究生畢業論文獎 推薦表
Recommendation Form for the Outstanding Graduate Thesis Award
College of Law and Politics, National Chung Hsing University

畢業年度(Graduation Year)：_____學年(Academic Year)

推薦單位(Recommending Unit)：_____

研究生姓名 Name of Graduate Student	中文(Chinese)		
	英文(English)		
論文題目 Thesis Title	中文(Chinese)		
	英文(English)		
論文指導教授姓名 Thesis Advisor Name	中文(Chinese)		
	英文(English)		
論文摘要 (200字內) Thesis Abstract (Within 200 words)			
推薦理由 (100字內) Reason for Recommendation (Within 100 words)			
研究生連絡電話 Graduate Student Phone Number		研究生電子信箱 Graduate Student Email	

※請各單位於每年十月三十一日前將推薦人選送院，本院每年公告年度優秀研究生畢業論文獎獲獎名單及指導教授名單，並頒予中英文獎狀，以資表揚。

※Each unit should submit the nominees to the College before October 31 each year. The College will announce the list of awardees and their advisors annually and present certificates in Chinese and English for commendation.

系所承辦人(Department Contact Person)：_____

系所主管(Department Head)：_____

推薦日期(Recommendation Date)：_____年(Year) _____月(Month) _____日(Day)